



Distriktsforsamlingsmøde 14. november 2024 kl. 10-13

Sted: Herlev Medborgerhus, Herlevgårdsvej, Herlev

Deltagere:

Lokalafdeling	Navn	Rolle
Albertslund	Lisbeth Lundbergh	Lokalformand
Amager2300	Palle Skov	D10 Formand
Amager2300	Dan Jønsson	UdvalgsFM IT
Amager2300	Jannie Kongeskov	UdvalgsFM Motion
Amager2300	Elsebeth Wehage	D10 Kasserer
Ballerup	Henning Broman	D10 Næstformand
Brøndby	Bente Lund Hansen	Lokalformand
Dragør	Rita Smedegaard Andersen	Lokalformand
Frederiksberg	Erik Kjær	Næstformand
Gentofte	Henrik H. Mauritsen	Lokalformand
Gladsaxe	Lise Vork	Lokalformand
Gladsaxe	Lejla Thorslund	Næstformand
Glostrup	Jens Marcussen	Lokalformand
Glostrup	Steen Ledsager	UdvalgsFM Sundhed D9&10
Herlev	Hannah Kildahl	Lokalformand
Hvidovre	Vivian Birgitte Ersgaard Markussen	Lokalformand
Ishøj	Per Nørskov	Lokalformand
København City	Susanne Andersen	Lokalformand
Landsbestyrelsen	John Kirstein	Landsbestyrelsesmedlem
Rødovre	Ole Steenberg	Næstformand
Sekretariatet	Lise Høst	Foreningskonsulent
Tårnby	Bente Olofsen	UdvalgsFM Socialhumanitær
Valby	Lene Buerup Andersen	Lokalformand

Østerbro	Janni Sørensen	Lokalformand
----------	----------------	--------------

Afbud

Lokalafdeling	Navn	Rolle
Ballerup	Anette Broman	UdvalgsFM Arrangementer
Brønshøj-Vanløse	Leif Iversen	Lokalformand
Høje-Taastrup	Erik Møllerup	Lokalformand
Tårnby	Anne-Grethe Kragerup	Lokalformand
Lyngby-Taarbæk	Bjarne Holm Markussen	Næstformand
Vallensbæk	Anders Austen Nielsen	Lokalformand

UDKAST TIL REFERAT

1. Velkomst ved formanden

Med nogle få minutters forsinkelse – det var meget svært for alle at finde en parkeringsplads – bød Palle velkommen.

2. Valg af mødeleder - Forslag: Lise Høst.

Lise blev valgt

3. Godkendelse af dagsorden

Godkendt

4. Kort præsentation bordet rundt

Velkomst til Lejla Thorslund, næstformand i Gladsaxe. Lejla deltog sammen med Lise, fordi Lejla deltager som Gladsaxes delegeret til delegeretforsamlingen senere i denne måned.

5. Godkendelse af Referat fra DF møde 20. september

Godkendt.

Forinden drøftede vi om vi ønsker et kort beslutningsreferat eller et mere fyldigt, og beskrivende referat. Der var overvejende stemning for sidstnævnte.

6. Distriktets økonomi pr. 31. Oktober

Tre oversigter fremlægges til orientering.

[2410 Oversigt.pdf](#) - [2410 Finans.pdf](#) - [2410 Distriktsudvalg, Erfa og Distriktsledelse.pdf](#)

Distriktets udlæg vedr. Det regionale Sundhedsudvalg udgjorde 31.10 kr. 20.328.

Regnskabsafdelingen aflægger servicebesøg hos kassereren 27. November.

Taget til orientering

7. Temamøder for distriktsledelsen samt formænd, næstformænd, distriktskoordinatorer, udvalgsformænd m.fl.

På distriktsformands- og -næstformandsmødet den 24. oktober præsenterede Michel Teit Nielsen punktet "Ældre Sagens fremtid". Præsentationen tog udgangspunkt i Fremtidsstudie 2021 og det kommende studie mod 2032. Mødet inkluderede også en præsentation af debatbogen "Forbandede Alderdom" af Bjarne Hastrup om seniorernes rolle i fremtidens velfærd.

Problemstilling: Under debatten blev det påpeget, at fremtidsstudierne anvender samme spørgsmål ved hver undersøgelse, hvilket medfører at væsentlige nye samfundstendenser ikke bliver belyst. Specifikt blev det fremhævet, at hverken:

- Klima- og biodiversitetskrisen, eller
- Den geopolitiske udvikling bliver behandlet i det kommende fremtidsstudie.

Aktuel status:

Frivilligafdelingen har taget kritikken til sig og er påbegyndt arbejdet med at identificere relevante eksterne oplægsholdere til temamøder.

Der var bred enighed om, at de nævnte emner egner sig til tematiske arrangementer i distrikterne.

Distrikt 10 har på mødet udtrykt prælimer interesse for en temadag.

Til drøftelse: Skal vores distrikt deltage i initiativet og afholde en temadag om fremtidige udfordringer for ældre?

Spørgsmålet om Distrikt 10 skal deltage i det beskrevne initiativ gav anledning til en generel drøftelse. Under drøftelsen fremkom disse udsagn:

- *Spændende at arbejde med fremtiden; ja, jeg vil godt være med i et planlægningsudvalg.*
- *De geopolitiske udfordringer er for mig det mest interessante. Det allervigtigste er dog hvad det betyder for mig og min lokalafdeling.*
- *For mig er klima- og bæredygtighedskrisen det vigtigste. Det er helt afgørende at temamødet opleves relevant for mine medlemmer.*
- *Det er afgørende at få det endelige tema indrammet så det er til at være og se sig selv i.*
- *Det skal være konkret.*
- *Hvilke emner kan vi få de ældre med på?*

- ***Vil temamødet kunne bidrage til at lokalafdelingerne – og dermed Ældre Sagen – fortsat vil være relevante i en fremtid hvor klima, miljø og på den korte bane Sundhedsreform og ny Ældrelov vil udfordre os.***

Palle fortalte at han, via Michael Teit Nielsen og Lars Linderholm var blevet kontaktet af Cand.soc. Natalia Lehrmann som i august henvendte sig til Michael med et omfattende projektforslag *hvis sigte er at bygge bro mellem nogle af de udfordringer ældre oplever og de udfordringer samfundet oplever på et større plan i forhold til miljø og klima – og ikke mindst formidle nogle af de løsninger, der er på disse spørgsmål.*

Natalia er blevet orienteret om drøftelsen på distriktsformands- og næstformandsmødet 24. oktober, og har tilkendegivet sin interesse i vores, og Aalborgs eventuelle temadage.

Drøftelsen afsluttedes med en stille nikkende opbakning til at formandskabet, sammen med Susanne fra City, arbejder videre med et oplæg til en temadag i 2025 til fremlæggelse på årsmødet i april måned.

8. Rekruttering til distriktsledelsen

Distriktsledelsen består af formand, næstformand, kasserer, sekretær samt formændene (distriktskoordinatorerne) for distriktets udvalg.

Per er stoppet som sekretær og Henning har bebudet at han ikke genopstiller til årsmødet. Elsebeth blev på årsmødet valgt for et år som kasserer.,

Til drøftelse: Gode idéer til hvordan vi finder kandidater til posterne som næstformand, kasserer og sekretær inden årsmødet i april? (Formanden er valgt til 2025).

Vivian, Hvidovre indledte med at udtrykke sin utilfredshed over, at Palle ikke havde reageret på Vivians mail til os alle fra 5. oktober hvor Vivian udtrykte sin forvirring over Amager2300s forslag til vedtægtsændring (forslag 6-7 om ændring af vedtægtsens §10.1 og § 12 til delegeretforsamlingen).

Palle beklagede, at han ikke havde reageret, og fortalte om baggrunden for og hensigten med forslaget, som alene handler om at sikre at distriktsledelsen handler på det bredest mulige mandat.

Vedr. dagsordenspunktet tilkendegav Elsebeth at hun agter at opstille som kasserer for de kommende to år.

Alle var enige om betydningen af at vi på årsmødet får alle poster besat med gode folk. Palle opfordrede at vi alle tager opgaven med hjem til lokalbestyrelserne. Der foreligger ikke nogen direkte beskrivelse af rollerne som formand, næstformand og sekretær. Arbejdsdelingen mellem disse tre må og vil blive afgjort af hvilke kompetencer den enkelte byder ind med. Det helt centrale er at alle fire (formand, næstformand, kasserer og sekretær) arbejder sammen om at understøtte og være der for distriktskoordinatorerne i deres arbejde for alle vores aktive frivillige i

lokalafdelingerne – og som det er udtrykt sidst i afsnit 3 i Planer og Ambitioner 2025: *Det er vigtigt at understrege, at distrikterne generelt har en vigtig rolle i forhold til samarbejde og dialog mellem lokalafdeling og koordinationsudvalg, når det gælder at udveksle ideer og erfaringer, at uddanne frivillige, at debattere forskellige muligheder osv. angående alle de mange forandringer og udviklingsprocesser, der ligger i vores strategi og i de nye aktiviteter. Der er derfor ikke angivet "D" noget sted, for det kan der principielt være for rigtig mange aktiviteter, hvor der er angivet "L".*

Punktet afsluttedes med en accept af Palles opfordring til tage opgaven med hjem i lokalbestyrelserne, samt opfordring til at kontakte Palle (3062 7527) hvis man er interesseret i at høre mere om rollerne som næstformand og sekretær.

9. Deltagelse i fremtidige distriktsforsamlingsmøder

Distriktsforsamlingens sammensætning fremgår af Håndbog 2024, s. 96-97: *"Distriktsforsamlingen består af formanden, næstformanden eller en stedfortræder fra hver lokalbestyrelse samt distriktsledelsen."*

Nuværende situation: Der er identificeret to udfordringer i den aktuelle praksis:

1. Manglende stedfortræderpraksis - hvis lokalformanden er forhindret, bliver lokalafdelingen nogle gange ikke repræsenteret.
2. Det sker at en lokalafdeling har bedt om lov til at møde med flere repræsentanter (som Gladsaxe har bedt om til dette møde).

Det ligger distriktsledelsen meget på sinde at sikre optimal repræsentation fra alle lokalafdelinger på distriktsforsamlingsmøderne, både for at styrke det lokale demokrati og sikre effektiv vidensdeling på tværs af distriktet, hvorfor disse spørgsmål lægges op

Til drøftelse:

1. Hvordan kan vi styrke deltagelsen fra alle lokalafdelinger?
2. Hvilke konkrete tiltag kan implementeres for at sikre stedfortrædere ved forfald?
3. Er vi enige om at det fortsat skal være muligt for en lokalafdeling at sende flere repræsentanter? Skal vi udvide praksis således at der altid inviteres to fra hver lokalafdeling?

Drøftelserne under dette punkt var til dels foregrebet under det forrige punkt.

Susanne gav udtryk for, *"at der er vigtigt at deltagelse i distriktsarbejdet prioriteres højt i lokalafdelingerne"*.

Vi enedes om at vi fremover, til hvert distriktsforsamlingsmøde vil invitere to repræsentanter for hver lokalafdeling. Invitationen og efterfølgende udsendelse af

mødemateriale sendes til lokalformanden, som internt afklarer om, og i givet fald hvem 'deltager 2' er, og sørger for at 'deltager 2' har modtaget alt materialet. Palle lovede at alt mødemateriale i form af pdf, word, excel fremover både sendes som vedhæftede filer og som indlejrede links.

10. Forslag til mødekalender 2025

- Distriktsledelsesmøde: Fredag, 10 januar inkl. Julefrokost
- Evt. Temamøde jf. pkt. 7. februar. marts eller i forbindelse med årsmødet?
- Årsmøde fredag, 4. april eller 25. april?
- Distriktsledelsesmøde fredag, 6. eller 13. juni?
- Distriktsforsamlingsmøde fredag, 5. eller 19. september?
- Distriktsforsamlingsmøde en dag i uge 46?

Forsamlingen overlader det til distriktsledelsen at fastlægge dato og sted for distriktsledelsesmøderne.

Der afholdes i 2025 ordinære distriktsforsamlingsmøder:

- Tirsdag, 8. april kl. 10-13 (ÅRSMØDET)
- Tirsdag, 16. september kl. 10-13
- Tirsdag, 11. november kl. 10-13

Årsmødet søges afholdt i Ballerup.

Øvrige møder afholdes meget gerne hos lokalafdelinger, der som Herlev og Ballerup, både kan og vil påtage sig værtskabet. Alternativt har vi i Distrikt 10 en dejlig nærhed til Campus i Snorresgade 17-19, hvis der altså er plads.

11. Forberedelse til Delegeret forsamling den 25. og 26. november 2024

Materialet er sendt til de delegerede med alm. post 28. oktober.

[241125 0 Dagsorden.pdf](#)

[241125 2 Årsberetning 2024.pdf](#)

[241125 3 Årsregnskab 2023.pdf](#)

[241125 5a Planer og ambitioner 2025.pdf](#)

[241125 5b Budget 2025.pdf](#)

Budget 2025 indeholder samme totaltilskud til distrikterne som for 2024. [Ad-hoc gruppens forslag til ny fordelingsnøgle vil for distrikt 10](#) betyde en beskedent reduktion på kr. 11.204 til kr. 208.652 i 2025.

[241125 6 Forslag.pdf](#)

[241125 7 og 8 Valg til landsbestyrelsen.pdf](#)

Distriktsforsamlingen drøftede indgående den skriftlige årsberetning (kan vi lokalafdelinger genkende os i beretningen?); årsregnskabet (særligt med fokus på

henlæggelserne); og de fremsendte forslag.

Vedrørende valg til Landsbestyrelsen opfordrede Henning til at der stemmes på Steen Ledsager.

12. Eventuelt.

Da vi nåede dette punkt, var klokken blevet et par minutter over 13. Mødet sluttede derfor med Palles tak til Lise for god mødeledelse.